

H.E. Dr. ABDULAZIZ BIN NASSER BIN MUBARAK AL KHALIFA

His Excellency (H.E.) has been the Secretary-General of the National Planning Council since May 2024 and the President of the Civil Service and Government Development Bureau since October 2021. Additionally, H.E. is a member of the Supreme Council for Economic Affairs and Investment, the Chairman of the Board of Directors at the Qatar Finance and Business Academy (QFBA), the Vice Chairman of the Board of Directors of the General Retirement and Social Insurance Authority, and a member of the Board of Trustees of Qatar University

In his current professional capacity, H.E. oversees the formulation and implementation of national visions and development strategies, directs future planning and forecasting efforts, manages national statistics, and fosters regional and international cooperation in development. Additionally, HE oversees workforce management in the government sector, drives the modernization of organizational structures and institutions, enhances the quality of government services, facilitates government housing for employees, and ensures the allocation of buildings to government agencies.

H.E. has more than 20 years of experience in several key sectors in the State of Qatar, during which he led numerous projects and launched multiple initiatives that directly impacted the development of the private and entrepreneurship sectors in the country. His experience spans the energy sector, small and medium enterprise development, entrepreneurship, the financial sector, and the services sector.

During his professional career, H.E. held various positions, including CEO of Qatar Development Bank for up to eight years, CEO of Qatar Small and Medium Enterprises Development Company, and other roles at Shell and Kahramaa (the utility corporation). H.E. was also the Chairman of the Board of Directors of Elan Media Group, Bedaya Center for Entrepreneurship and Career Development, Qatar Business Incubation Center (QBIC), and Qatar Fintech Hub.

He was born in 1978 and holds a bachelor's degree in electrical engineering from the University of California, USA, an MBA from Qatar University, and a PhD in Business administration from Warwick University in Britain.

سعادة الدكتور عبد العزيز بن ناصر بن مبارك آل خليفة

الأمين العام للمجلس الوطني للتخطيط في دولة قطر منذ شهر مايو 2024 ورئيس ديوان الخدمة المدنية والتطوير الحكومي منذ شهر أكتوبر لعام 2021، وعضو في المجلس الأعلى للشؤون الاقتصادية والاستثمار ويتأخر سعادته مجلس إدارة أكاديمية قطر للمال والأعمال (QFBA)، ويشغل منصب نائب رئيس مجلس إدارة الهيئة العامة للتقاعد والتأمينات الاجتماعية، وعضو في مجلس أمناء جامعة قطر.

خلال مسيرته المهنية الحالية، يشرف سعادته على وضع وتنفيذ الرؤى الوطنية واستراتيجيات التنمية، ويقود جهود التخطيط المستقبلي واستشراف المستقبل، ويدير الإحصاءات الوطنية، ويعزز التعاون الإقليمي والدولي في مجال التنمية. بالإضافة إلى ذلك، يشرف سعادته على إدارة القوى العاملة في القطاع الحكومي، ويدفع باتجاه تحديث الهياكل التنظيمية والمؤسسات، ويعمل على تحسين جودة الخدمات الحكومية، وتسهيل توفير السكن الحكومي للموظفين، وضمان تخصيص المباني للجهات الحكومية.

يتمتع سعادة الرئيس، بخبرة تتجاوز 20 عاماً في عدة قطاعات مهمة في دولة قطر، قاد خلالها العديد من المشاريع وأطلق مبادرات عدة كان لها أثر مباشر في تنمية القطاع الخاص وتطوير ريادة الأعمال، منها: قطاع الطاقة، وقطاع تطوير المشاريع الصغيرة والمتوسطة وريادة الأعمال، والقطاع المالي، والخدمات. وتقلد خلالها عدداً من المناصب الإدارية كان من بينها: الرئيس التنفيذي لبنك قطر للتنمية لفترة تصل إلى 8 أعوام، ورئيساً تنفيذياً لشركة قطر لتنمية المشاريع الصغيرة والمتوسطة. كما كان سعادته رئيس مجلس إدارة لكل من "مركز بداية لريادة الأعمال والتطوير المهني" و"حاضنة قطر للأعمال" و"مركز قطر للتكنولوجيا المالية".

ولد في عام 1978 وحصل على درجة البكالوريوس في الهندسة الكهربائية من جامعة كاليفورنيا في الولايات المتحدة الأمريكية، ودرجة الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة قطر، ودرجة الدكتوراه في إدارة الأعمال من جامعة ورويك في بريطانيا.